
 

 
 
 
Agenda Forum Standaardisatie  
 
Datum   :  woensdag 17 december 2008 
Tijd   :  14.00 – 18.00 uur 
Locatie   :  Landgoed Voorlinden  
 
 
 
Nr. 01 Opening voorzitter Nico Westpalm van Hoorn 5 min 
  
 
 
Nr. 02 Agenda Nico Westpalm van Hoorn 5 min 
Bijlage FS-20081217.02 
 
 
Nr. 03 Presentatie Rex Arendsen  30 min 
 “Draagt elektronisch berichtenverkeer bij aan het verlagen van de 

administratieve lasten van bedrijven?” 
 
 
Nr. 04 Verslag Forumvergadering 

15 oktober 2008 
Nico Westpalm van Hoorn 10 min 

Bijlage FS-20081217.03 
 Ter goedkeuring 
 
 
Nr. 05 Verslag Collegevergadering 

12 november 2008 
Nico Westpalm van Hoorn 20 min 

Bijlage CS20081112-03 
 Ter bespreking 
 
 
Nr. 06 Werkagenda 2009 + 

prioritering 
Nico Westpalm van Hoorn 60 min 

Bijlagen FS-20081217.06 –     
notitie Werkplan 2009 

 Ter bespreking 
 
 
Nr. 07 Voortgang en stand van 

zaken projecten 
  

 
Nr. 07A Interoperabiliteitsagenda/ 

strategiedeel NORA 3.0 
Sander Zwienink 10 min. 

 Mondelinge toelichting 
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Nr. 07B Semantiek; Praktijksimulatie 

semantische interoperabiliteit 
basisregistraties 

Marijke Abrahamse 20 min. 

 Mondelinge toelichting 
 
Nr. 07C Lijst open standaarden/ 

referentielijst 
Joris Gresnigt 15 min. 

 Mondelinge toelichting 
 
 
Nr. 08 Presentatie LEGIS 

Standaardisatie in wet- 
geving en wetgevingsproces 

Mariëtte Lokin 30 min. 

 Ter kennisname 
 
 
Nr. 09 Concept agenda 

Forumvergadering 11 
februari 2009 

Nico Westpalm van Hoorn 5 min. 

Bijlage FS-20081217.09 
 Ter kennisname 
 
 
Nr. 10 Rondvraag / afsluiting Nico Westpalm van Hoorn 10 min 
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Verslag vergadering Forum Standaardisatie 
 
 
Datum   : 17 december 2008 
Locatie  : Landgoed Voorlinden, Wassenaar 
Tijd   : 14.00 – 18.00 uur 
 
 
Aanwezig 
Leden 
Nico Westpalm van Hoorn  Havenbedrijf Rotterdam (voorzitter) 
Lieneke Jongeling   Northgo College 
Steven Luitjens Directeur GBO.Overheid (secretaris) 
Wim van Nunspeet   CBS, divisie SRS 
Bart van Rietschote   voorzitter Geonovum 
Simon Spoormaker   Portinfolink & COPAS 
Peter van Tienhoven   Gemeente Utrecht 
Michel Verhagen   Ministerie van Economische Zaken (t/m punt 6) 
Hans Wanders   Randstad Holding 
Harry van Zon   Ministerie van Binnenlandse Zaken 
 
GBO.Overheid 
Marijke Abrahamse   Bureau Forum Standaardisatie 
Marian Barendrecht   Bureau Forum Standaardisatie 
Joris Gresnigt    Bureau Forum Standaardisatie 
Sander Zwienink   Bureau Forum Standaardisatie 
 
ICTU 
Ineke Schop    NOiV 
  
Afwezig 
Cor Franke    CWI 
Gerard Hartsink   ABN AMRO 
Han Kogels  Erasmus Universiteit 
Victor Krul    Reinier de Graaf Groep 
Cees Hoddenbagh   VNO-NCW 
Olf Kinkhorst    BKWI 
Joop van Lunteren  Adviseur Forum 
Arianne de Man   IPO 
Peter Waters    Bureau Forum Standaardisatie 
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 Agenda 
 

1. Opening 
2. Vaststelling agenda 
3. Presentatie Rex Arendsen 
4. Verslag Forumvergadering 15 oktober 2008 
5. Verslag Collegevergadering 12 november 2008  
6. Werkagenda 2009 + prioritering 
7. Voortgang en Stand van zaken projecten  

a. Interoperabiliteitsagenda/strategiedeel NORA 3.0 
d. Semantiek; praktijksimulatie semantische interoperabiliteit 

basisregistraties 
e. Lijst open standaarden/referetielijst 

8. Presentatie LEGIS 
9. Concept agenda Forumvergadering 11 februari 2009  
10. Rondvraag 

 
1. Opening 
De voorzitter heet alle aanwezigen van harte welkom en opent de vergadering om 14.00 
uur. Hij meldt dat er eerder in de week een bijeenkomst heeft plaatsgevonden met 
vertegenwoordigers van de ministeries van BZK en EZ, GBO.Overheid en het Forum 
Standaardisatie. De aanwezige spanning tussen de beleidsdepartementen en het Forum 
is besproken. Er is geconstateerd dat het Forum in haar adviesfunctie een eigen vrije 
ruimte moet hebben, maar dat Forum ook de lengte van haar polsstok in de gaten moet 
houden. Sommige strategische onderwerpen zijn nu eenmaal tot politieke prioriteiten 
verheven en daarmee tot kerntaak van een van de beleidsdirecties. 
De meerwaarde van het Forum moet liggen in het over de beleidsterreinen heen kunnen 
kijken (problemen die van niemand zijn) en in het faciliteren van het samenspel 
overheid/bedrijfsleven/wetenschap.    
Na vaststelling in deze vergadering van de werkagenda van het Forum zal het gezelschap 
nogmaals bijeen komen om per onderwerp te bepalen waar de grens ligt van de 
werkzaamheden van het Forum en de beleidsdepartementen. 
 
De voorzitter meldt voorts dat Jaap van den Heuvel heeft aangegeven problemen te 
hebben om zich vrij te maken voor de forumvergaderingen. Hij heeft voorgesteld dat 
Victor Krul, lid van de raad van bestuur van de Reinier de Graafgroep, in 2009 zijn plaats 
in het Forum zal innemen. 
 
Tenslotte meldt de voorzitter dat Sander Zwienink een andere functie binnen GBO zal 
gaan bekleden en vandaag derhalve voor het laatst bij de forumvergadering aanwezig is. 
Sander wordt van harte bedankt voor zijn inspanningen.  
 
2. Agenda 
Mariëtte Lokin heeft wegens drukke werkzaamheden af moeten zeggen: de presentatie 
over LEGIS (agendapunt 8) wordt doorgeschoven naar de vergadering van 11 februari 
2009. 
 
3. Presentatie Rex Arendsen
Rex Arendsen vertelt kort iets over zijn onderzoek in het algemeen en spitst zijn 
presentatie vervolgens toe op drie onderwerpen van de interoperabiliteitsagenda, te 
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weten dienstverleningsconcepten, financieringsarrangementen en stelselmatige 
semantiek. 
Voor wat betreft de eerste twee onderwerpen volgt er een discussie n.a.v. de stelling dat 
de lastenreductie in eerste instantie met name neerslaat bij de intermediaire 
dienstverleners en mogelijk pas in een later stadium ten goede zal komen aan het MKB. 
Rex Arendsen wijst in dit verband op het Finse model, waar de interoperabiliteit met de 
overheid verzorgd wordt door vijf vaste intermediaire dienstverleners, gefinancierd door 
de overheid. Dit model komt de efficiency ten goede, maar er ontbreekt een prikkel voor 
het MKB om zelf aanpassingen te doen die de interoperabiliteit verbeteren. 
Voor wat betreft stelselmatige semantiek wordt het belang van hergebruik van gegevens 
in het algemeen en hergebruik van wetgeving benadrukt. 
 
4. Verslag Forumvergadering 15 oktober 2008  
De in het verslag onder 4B. (authenticatie) aangekondigde terugkoppeling aan de banken 
heeft nog niet plaatsgevonden. In samenspraak met EZ zal deze terugkoppeling 
binnenkort verzorgd worden. 
Naar aanleiding van het verslag merkt Michel Verhagen op dat de financiering van het 
programma Slim Geregeld, Goed Verbonden geregeld is. In dat kader zal het single 
window concept van WDO onderzocht worden.  
Ook over LEGIS is positief beslist. 
Voor wat betreft het actiepunt “sponsormodel College” meldt de voorzitter dat dit als 
principe in het College is besproken en geaccepteerd. Na het vaststellen van de 
werkagenda later in de vergadering zal hierop worden teruggekomen. 
  
Het verslag wordt vervolgens vastgesteld. 
 
5. Verslag Collegevergadering 12 november 2008
N.a.v. het verslag wordt door het Forum besproken hoe de betrokkenheid van de 
Collegeleden (verder) vergroot kan worden. Zo zou per departement actiever onderzocht 
moeten worden welke vraagstukken m.b.t. interoperabiliteit voor dat specifieke 
departement van belang kunnen zijn en welke problemen de departementen zelf ervaren. 
Het Forum zou zich niet hoeven te beperken tot de evident bovensectorale onderwerpen. 
De grens bovensectoraal/sectoraal is bovendien niet scherp te trekken en meer sectorale 
onderwerpen zouden niet bij voorbaat uitgesloten hoeven te worden. 
Besloten wordt dat er afspraken gemaakt gaan worden voor bezoeken aan de relevante 
Collegeleden van hetzij Nico Westpalm van Hoorn of Steven Luitjens samen met een per 
departement nader te bepalen forumlid. 
 
6. Werkagenda 2009 + prioritering
De voorzitter vat kort samen hoe de vertraging van het strategiekatern van de NORA 
(belegd bij het Kenniscentrum), aanleiding was om te komen tot de opstelling van de  
interoperabiliteitsagenda. Op basis van deze agenda is het voorliggende concept 
werkplan voor het  Forum Standaardisatie opgesteld. Het Forum wordt gevraagd een 
prioritering aan te brengen in de onderwerpen op de agenda. In de discussie blijkt dat 
het Forum meer nadruk wil leggen op de kerntaak standaardisatie. Ook moet de nadruk 
meer op “vraag of probleem gestuurd” liggen. 
Het Forum besluit daarom prioriteit te geven aan de volgende onderwerpen: 
stelselmatige semantiek, standaard open en governance. Voor wat betreft authenticatie 
en autorisatie zal het Forum op dit moment alleen aan het College rapporteren over de 
voortgang. M.b.t. de onderwerpen financieringsarrangementen en omgaan met gegevens 
zal op dit moment geen actie worden ondernomen, tenzij dit van belang zal blijken voor 
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een van de andere gekozen onderwerpen. Voor wat betreft het onderwerp 
dienstverleningsconcepten wordt besloten een verkenning te doen, bijv. d.m.v. het 
organiseren van een ronde tafel bijeenkomst. Afhankelijk van wat daar uit naar voren 
komt kan dan bepaald worden of dit onderwerp opgepakt dient te worden.  
 
Het belang van het sponsorschap door zowel een of meer Forumleden als een Collegelid 
wordt nogmaals benadrukt. De Forumleden Olf Kinkhorst en Wim van Nunspeet zijn 
reeds als sponsor bij het onderwerp stelselmatige semantiek betrokken; Harry van Zon 
geeft aan ook bereid te zijn als sponsor voor dit onderwerp op te treden. Bart van 
Rietschote is bereid sponsor te worden voor het onderwerp governance. Voor wat betreft 
de open standaarden zal de sponsor per standaard verschillen. Vanuit het Bureau wordt 
aangegeven dat er behoefte bestaat aan een of meer sponsoren uit het Forum voor de 
lijst met standaarden als geheel, met name voor het evalueren en bijstellen van de 
procedure. Lieneke Jongeling en Harry van Zon verklaren zich hiertoe bereid. 
Van de beoogde sponsoren per onderwerp uit het College zal het Bureau een lijst maken 
welke lijst voor de volgende vergadering zal worden rondgestuurd. 
 
Tenslotte wordt vastgesteld dat de onderwerpen internationaal, communicatie en 
evaluatie in ieder geval op de agenda blijven. Met het oog op formele einddatum van het 
bestaan van het Forum (1 april 2010) wordt het belang van een goede evaluatie 
onderstreept. Duidelijk moet worden wat het Forum heeft bereikt en wat er eventueel 
nog dient te gebeuren, zowel voor als na 1 april 2010. Dit punt zal vanaf heden als 
agendapunt op de forumvergaderingen terugkeren. 
 
7A. Interoperabiliteitsagenda/strategiedeel NORA 3.0
Sander Zwienink meldt dat het strategiedeel bijna klaar is en dat het volgende 
tijdschema is overeengekomen:  
eind december gaat het stuk naar de expertgroep; begin januari geeft de expertgroep 
uitsluitsel of het stuk geschikt is voor een review; review (door o.a. de leden van het 
Forum) vindt plaats in de maand januari met een reactie uiterlijk eind januari; eerste 
behandeling in de forumvergadering van februari; vervolgens als hamerstuk in de 
forumvergadering van april en tenslotte gaat het stuk in mei naar het College. 
Besloten wordt dat de leden van de expertgroep uit het Forum (Joop van Lunteren, 
Arianne de Man en Bart van Rietschote) het stuk met een toelichting begin januari aan de 
overige Forumleden aan zullen bieden. 
 
7B. Semantiek 
Marijke Abrahamse laat in een presentatie zien dat de bestaande modellen de problemen 
op het gebied van semantiek niet oplossen. Het belang van semantiek wordt breed 
gevoeld en er worden verschillende activiteiten ondernomen door bijv. ICTU en BZK. Met  
deze verschillende partijen wordt contact onderhouden om te voorkomen dat dingen 
dubbel gebeuren. Het verschil tussen het namens het Forum te verrichten onderzoek en 
de andere initiatieven zit voornamelijk in de scope. Waar de andere initiatieven meer 
praktisch gericht zijn zal de scope van het Forum fundamenteler zijn en gericht zijn op 
het zoeken naar een toekomstbestendig model aan de hand van een praktijkproef met, 
bij voorkeur, drie cases. Dat maakt het mogelijk de scope goed te bewaken en laat ook 
zien voor welk probleem dit de oplossing is. 
 
7C. Lijst open standaarden/referentielijst
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Joris Gresnigt meldt dat PDF/A-1 en StUF op de lijst met open standaarden zijn 
geplaatst. Voor het voldoen aan het voorbehoud dat m.b.t. StUF door het College 
gemaakt is zullen Geonovum en ICTU een plan van aanpak opleveren. 
Steven Luitjens meldt dat er een probleem is ontstaan als gevolg van een verdeeld 
expertadvies over de OSB. Over verder te nemen acties die mogelijk tot een oplossing 
kunnen leiden wordt overlegd en hopelijk is hier in de volgende forumvergadering meer 
duidelijkheid over. 
 
Voor wat betreft de referentielijst (de lijst met publieke open standaarden die niet aan 
het comply or explain regime van de Forum lijst hoeven te voldoen) meldt Joris dat de 
opdracht is uitgezet. Deze lijst zal in samenwerking met NOiV worden opgesteld. 
 
Voor wat betreft de procedure rondom de lijst met standaarden constateert het Bureau 
dat hier snel actie ondernomen dient te worden. De procedure is recent geëvalueerd en 
er zijn op verschillende punten verbeteringen en aanpassingen noodzakelijk. Voor de 
volgende vergadering zal het hele proces uitgebreid onder de loep genomen worden. 
Bovendien zullen de lijsten met aangemelde standaarden, standaarden in procedure en 
vastgestelde standaarden aan het Forum worden voorgelegd. Bij elke volgende 
vergadering zal een update van deze lijsten worden aangeboden. 
 
8. Presentatie LEGIS
Verplaatst naar 11 februari a.s. 
 
9. Concept agenda 11 februari 2009
Aan de voorgestelde agenda dienen de volgende onderwerpen toegevoegd te worden: 
- gekozen prioriteiten werkagenda; 
- e-herkenning; 
- Slim Geregeld, Goed Verbonden – voortgang WDO; 
- Presentatie LEGIS. 
 
10. Rondvraag 
De voorzitter dankt alle aanwezigen en sluit de vergadering om ca. 17.00 uur. 
  
Actielijst 
Actie Actor Datum gereed 
Bezoeklijst Collegeleden BFS/Nico/Steven 11 februari 2009 
Lijst sponsoren uit College per 
onderwerp 

BFS/Nico/Steven 11 februari 2009 

Diverse lijsten met standaarden 
overleggen 

BFS 11 februari 2009 
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Agenda Forum Standaardisatie 


Datum

:  woensdag 17 december 2008


Tijd


:  14.00 – 18.00 uur


Locatie

:  Landgoed Voorlinden 


		Nr. 01

		Opening voorzitter

		Nico Westpalm van Hoorn

		5 min



		

		





		Nr. 02

		Agenda

		Nico Westpalm van Hoorn

		5 min



		Bijlage

		FS17-12-02





		Nr. 03

		Presentatie Rex Arendsen

		

		30 min



		

		“Draagt elektronisch berichtenverkeer bij aan het verlagen van de administratieve lasten van bedrijven?”





		Nr. 04

		[image: image1.png]Verslag Forumvergadering 15 oktober 2008

		Nico Westpalm van Hoorn

		10 min



		Bijlage

		FS16-10-09 



		

		Ter goedkeuring





		Nr. 05

		Verslag Collegevergadering 12 november 2008

		Nico Westpalm van Hoorn

		20 min



		Bijlage

		CS04-11-11



		

		Ter bespreking





		Nr. 06

		Werkagenda 2009 + prioritering

		Nico Westpalm van Hoorn

		60 min



		Bijlagen

		FS17-12-06 – notitie

Werkplan 2009



		

		Ter bespreking





		Nr. 07

		Voortgang en stand van zaken projecten

		

		





		Nr. 07A

		Interoperabiliteitsagenda/ strategiedeel NORA 3.0

		Sander Zwienink

		10 min.



		

		Mondelinge toelichting





		Nr. 07B

		Semantiek; Praktijksimulatie semantische interoperabiliteit basisregistraties

		Marijke Abrahamse

		20 min.



		

		Mondelinge toelichting





		Nr. 07C

		Lijst open standaarden/ referentielijst

		Joris Gresnigt

		15 min.



		

		Mondelinge toelichting





		Nr. 08

		Presentatie LEGIS

Standaardisatie in wet-geving en wetgevingsproces

		Mariëtte Lokin

		30 min.



		

		Ter kennisname





		Nr. 09

		Concept agenda Forumvergadering 11 februari 2009

		Nico Westpalm van Hoorn

		5 min.



		Bijlage

		FS17-12-09



		

		Ter kennisname





		Nr. 10

		Rondvraag / afsluiting

		Nico Westpalm van Hoorn

		10 min



		





Verslag vergadering Forum Standaardisatie


Datum


: 17 december 2008


Locatie

: Landgoed Voorlinden, Wassenaar


Tijd


: 14.00 – 18.00 uur


Aanwezig


Leden


Nico Westpalm van Hoorn

Havenbedrijf Rotterdam (voorzitter)


Lieneke Jongeling


Northgo College


Steven Luitjens
Directeur GBO.Overheid (secretaris)


Wim van Nunspeet


CBS, divisie SRS


Bart van Rietschote


voorzitter Geonovum


Simon Spoormaker


Portinfolink & COPAS


Peter van Tienhoven


Gemeente Utrecht


Michel Verhagen


Ministerie van Economische Zaken (t/m punt 6)


Hans Wanders


Randstad Holding


Harry van Zon


Ministerie van Binnenlandse Zaken


GBO.Overheid

Marijke Abrahamse


Bureau Forum Standaardisatie


Marian Barendrecht


Bureau Forum Standaardisatie


Joris Gresnigt



Bureau Forum Standaardisatie


Sander Zwienink


Bureau Forum Standaardisatie


ICTU

Ineke Schop



NOiV


Afwezig


Cor Franke



CWI


Gerard Hartsink


ABN AMRO

Han Kogels

Erasmus Universiteit


Victor Krul



Reinier de Graaf Groep


Cees Hoddenbagh


VNO-NCW

Olf Kinkhorst



BKWI

Joop van Lunteren

Adviseur Forum


Arianne de Man


IPO

Peter Waters



Bureau Forum Standaardisatie

 Agenda


1. Opening


2. Vaststelling agenda


3. Presentatie Rex Arendsen


4. Verslag Forumvergadering 15 oktober 2008


5. Verslag Collegevergadering 12 november 2008 


6. Werkagenda 2009 + prioritering


7. Voortgang en Stand van zaken projecten 


a.
Interoperabiliteitsagenda/strategiedeel NORA 3.0


d.
Semantiek; praktijksimulatie semantische interoperabiliteit basisregistraties


e.
Lijst open standaarden/referetielijst


8. Presentatie LEGIS


9. Concept agenda Forumvergadering 11 februari 2009 


10. Rondvraag


1.
Opening


De voorzitter heet alle aanwezigen van harte welkom en opent de vergadering om 14.00 uur. Hij meldt dat er eerder in de week een bijeenkomst heeft plaatsgevonden met vertegenwoordigers van de ministeries van BZK en EZ, GBO.Overheid en het Forum Standaardisatie. De aanwezige spanning tussen de beleidsdepartementen en het Forum is besproken. Er is geconstateerd dat het Forum in haar adviesfunctie een eigen vrije ruimte moet hebben, maar dat Forum ook de lengte van haar polsstok in de gaten moet houden. Sommige strategische onderwerpen zijn nu eenmaal tot politieke prioriteiten verheven en daarmee tot kerntaak van een van de beleidsdirecties.


De meerwaarde van het Forum moet liggen in het over de beleidsterreinen heen kunnen kijken (problemen die van niemand zijn) en in het faciliteren van het samenspel overheid/bedrijfsleven/wetenschap.   


Na vaststelling in deze vergadering van de werkagenda van het Forum zal het gezelschap nogmaals bijeen komen om per onderwerp te bepalen waar de grens ligt van de werkzaamheden van het Forum en de beleidsdepartementen.


De voorzitter meldt voorts dat Jaap van den Heuvel heeft aangegeven problemen te hebben om zich vrij te maken voor de forumvergaderingen. Hij heeft voorgesteld dat Victor Krul, lid van de raad van bestuur van de Reinier de Graafgroep, in 2009 zijn plaats in het Forum zal innemen.


Tenslotte meldt de voorzitter dat Sander Zwienink een andere functie binnen GBO zal gaan bekleden en vandaag derhalve voor het laatst bij de forumvergadering aanwezig is. Sander wordt van harte bedankt voor zijn inspanningen. 


2.
Agenda


Mariëtte Lokin heeft wegens drukke werkzaamheden af moeten zeggen: de presentatie over LEGIS (agendapunt 8) wordt doorgeschoven naar de vergadering van 11 februari 2009.


3.
Presentatie Rex Arendsen

Rex Arendsen vertelt kort iets over zijn onderzoek in het algemeen en spitst zijn presentatie vervolgens toe op drie onderwerpen van de interoperabiliteitsagenda, te weten dienstverleningsconcepten, financieringsarrangementen en stelselmatige semantiek.


Voor wat betreft de eerste twee onderwerpen volgt er een discussie n.a.v. de stelling dat de lastenreductie in eerste instantie met name neerslaat bij de intermediaire dienstverleners en mogelijk pas in een later stadium ten goede zal komen aan het MKB. Rex Arendsen wijst in dit verband op het Finse model, waar de interoperabiliteit met de overheid verzorgd wordt door vijf vaste intermediaire dienstverleners, gefinancierd door de overheid. Dit model komt de efficiency ten goede, maar er ontbreekt een prikkel voor het MKB om zelf aanpassingen te doen die de interoperabiliteit verbeteren.


Voor wat betreft stelselmatige semantiek wordt het belang van hergebruik van gegevens in het algemeen en hergebruik van wetgeving benadrukt.


4.
Verslag Forumvergadering 15 oktober 2008 


De in het verslag onder 4B. (authenticatie) aangekondigde terugkoppeling aan de banken heeft nog niet plaatsgevonden. In samenspraak met EZ zal deze terugkoppeling binnenkort verzorgd worden.


Naar aanleiding van het verslag merkt Michel Verhagen op dat de financiering van het programma Slim Geregeld, Goed Verbonden geregeld is. In dat kader zal het single window concept van WDO onderzocht worden. 


Ook over LEGIS is positief beslist.


Voor wat betreft het actiepunt “sponsormodel College” meldt de voorzitter dat dit als principe in het College is besproken en geaccepteerd. Na het vaststellen van de werkagenda later in de vergadering zal hierop worden teruggekomen.


Het verslag wordt vervolgens vastgesteld.


5.
Verslag Collegevergadering 12 november 2008

N.a.v. het verslag wordt door het Forum besproken hoe de betrokkenheid van de Collegeleden (verder) vergroot kan worden. Zo zou per departement actiever onderzocht moeten worden welke vraagstukken m.b.t. interoperabiliteit voor dat specifieke departement van belang kunnen zijn en welke problemen de departementen zelf ervaren. Het Forum zou zich niet hoeven te beperken tot de evident bovensectorale onderwerpen. De grens bovensectoraal/sectoraal is bovendien niet scherp te trekken en meer sectorale onderwerpen zouden niet bij voorbaat uitgesloten hoeven te worden.


Besloten wordt dat er afspraken gemaakt gaan worden voor bezoeken aan de relevante Collegeleden van hetzij Nico Westpalm van Hoorn of Steven Luitjens samen met een per departement nader te bepalen forumlid.


6.
Werkagenda 2009 + prioritering

De voorzitter vat kort samen hoe de vertraging van het strategiekatern van de NORA (belegd bij het Kenniscentrum), aanleiding was om te komen tot de opstelling van de  interoperabiliteitsagenda. Op basis van deze agenda is het voorliggende concept werkplan voor het  Forum Standaardisatie opgesteld. Het Forum wordt gevraagd een prioritering aan te brengen in de onderwerpen op de agenda. In de discussie blijkt dat het Forum meer nadruk wil leggen op de kerntaak standaardisatie. Ook moet de nadruk meer op “vraag of probleem gestuurd” liggen.


Het Forum besluit daarom prioriteit te geven aan de volgende onderwerpen: stelselmatige semantiek, standaard open en governance. Voor wat betreft authenticatie en autorisatie zal het Forum op dit moment alleen aan het College rapporteren over de voortgang. M.b.t. de onderwerpen financieringsarrangementen en omgaan met gegevens zal op dit moment geen actie worden ondernomen, tenzij dit van belang zal blijken voor een van de andere gekozen onderwerpen. Voor wat betreft het onderwerp dienstverleningsconcepten wordt besloten een verkenning te doen, bijv. d.m.v. het organiseren van een ronde tafel bijeenkomst. Afhankelijk van wat daar uit naar voren komt kan dan bepaald worden of dit onderwerp opgepakt dient te worden. 


Het belang van het sponsorschap door zowel een of meer Forumleden als een Collegelid wordt nogmaals benadrukt. De Forumleden Olf Kinkhorst en Wim van Nunspeet zijn reeds als sponsor bij het onderwerp stelselmatige semantiek betrokken; Harry van Zon geeft aan ook bereid te zijn als sponsor voor dit onderwerp op te treden. Bart van Rietschote is bereid sponsor te worden voor het onderwerp governance. Voor wat betreft de open standaarden zal de sponsor per standaard verschillen. Vanuit het Bureau wordt aangegeven dat er behoefte bestaat aan een of meer sponsoren uit het Forum voor de lijst met standaarden als geheel, met name voor het evalueren en bijstellen van de procedure. Lieneke Jongeling en Harry van Zon verklaren zich hiertoe bereid.


Van de beoogde sponsoren per onderwerp uit het College zal het Bureau een lijst maken welke lijst voor de volgende vergadering zal worden rondgestuurd.


Tenslotte wordt vastgesteld dat de onderwerpen internationaal, communicatie en evaluatie in ieder geval op de agenda blijven. Met het oog op formele einddatum van het bestaan van het Forum (1 april 2010) wordt het belang van een goede evaluatie onderstreept. Duidelijk moet worden wat het Forum heeft bereikt en wat er eventueel nog dient te gebeuren, zowel voor als na 1 april 2010. Dit punt zal vanaf heden als agendapunt op de forumvergaderingen terugkeren.


7A.
Interoperabiliteitsagenda/strategiedeel NORA 3.0

Sander Zwienink meldt dat het strategiedeel bijna klaar is en dat het volgende tijdschema is overeengekomen: 


eind december gaat het stuk naar de expertgroep; begin januari geeft de expertgroep uitsluitsel of het stuk geschikt is voor een review; review (door o.a. de leden van het Forum) vindt plaats in de maand januari met een reactie uiterlijk eind januari; eerste behandeling in de forumvergadering van februari; vervolgens als hamerstuk in de forumvergadering van april en tenslotte gaat het stuk in mei naar het College.


Besloten wordt dat de leden van de expertgroep uit het Forum (Joop van Lunteren, Arianne de Man en Bart van Rietschote) het stuk met een toelichting begin januari aan de overige Forumleden aan zullen bieden.


7B.
Semantiek


Marijke Abrahamse laat in een presentatie zien dat de bestaande modellen de problemen op het gebied van semantiek niet oplossen. Het belang van semantiek wordt breed gevoeld en er worden verschillende activiteiten ondernomen door bijv. ICTU en BZK. Met  deze verschillende partijen wordt contact onderhouden om te voorkomen dat dingen dubbel gebeuren. Het verschil tussen het namens het Forum te verrichten onderzoek en de andere initiatieven zit voornamelijk in de scope. Waar de andere initiatieven meer praktisch gericht zijn zal de scope van het Forum fundamenteler zijn en gericht zijn op het zoeken naar een toekomstbestendig model aan de hand van een praktijkproef met, bij voorkeur, drie cases. Dat maakt het mogelijk de scope goed te bewaken en laat ook zien voor welk probleem dit de oplossing is.


7C.
Lijst open standaarden/referentielijst

Joris Gresnigt meldt dat PDF/A-1 en StUF op de lijst met open standaarden zijn geplaatst. Voor het voldoen aan het voorbehoud dat m.b.t. StUF door het College gemaakt is zullen Geonovum en ICTU een plan van aanpak opleveren.


Steven Luitjens meldt dat er een probleem is ontstaan als gevolg van een verdeeld expertadvies over de OSB. Over verder te nemen acties die mogelijk tot een oplossing kunnen leiden wordt overlegd en hopelijk is hier in de volgende forumvergadering meer duidelijkheid over.


Voor wat betreft de referentielijst (de lijst met publieke open standaarden die niet aan het comply or explain regime van de Forum lijst hoeven te voldoen) meldt Joris dat de opdracht is uitgezet. Deze lijst zal in samenwerking met NOiV worden opgesteld.


Voor wat betreft de procedure rondom de lijst met standaarden constateert het Bureau dat hier snel actie ondernomen dient te worden. De procedure is recent geëvalueerd en er zijn op verschillende punten verbeteringen en aanpassingen noodzakelijk. Voor de volgende vergadering zal het hele proces uitgebreid onder de loep genomen worden. Bovendien zullen de lijsten met aangemelde standaarden, standaarden in procedure en vastgestelde standaarden aan het Forum worden voorgelegd. Bij elke volgende vergadering zal een update van deze lijsten worden aangeboden.


8.
Presentatie LEGIS

Verplaatst naar 11 februari a.s.


9.
Concept agenda 11 februari 2009

Aan de voorgestelde agenda dienen de volgende onderwerpen toegevoegd te worden:


- gekozen prioriteiten werkagenda;


- e-herkenning;


- Slim Geregeld, Goed Verbonden – voortgang WDO;


- Presentatie LEGIS.


10.
Rondvraag


De voorzitter dankt alle aanwezigen en sluit de vergadering om ca. 17.00 uur.
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